

Title (en)
Follower steady rest for grinding machines.

Title (de)
Nachlaufsetzstock für Schleifmaschinen.

Title (fr)
Lunette de support à poursuite radiale pour rectifieuses.

Publication
EP 0311896 A2 19890419 (DE)

Application
EP 88116531 A 19881006

Priority
DE 3734734 A 19871014

Abstract (en)
A follower steady rest (10) for grinding machines (5) for the cylindrical grinding of workpieces (34) by means of a grinding wheel (35) which can be fed in radially to the workpiece axis (14) has at least two jaws (21, 31) which can be placed against a surface (41) of the workpiece (14) at two points (6, 7) offset at a circumferential angle, and, furthermore, has drive means (29, 27) for the infeed of the jaws (21, 31) in synchronism with the reduction in the workpiece diameter brought about by the cylindrical grinding. In the process, both jaws (21, 31) are fed in linearly, the directions of the infeed being in opposition and running at an angle to tangents (42, 44) which are placed at the points (6, 7) on the surface (41).

Abstract (de)
Ein Nachlaufsetzstock (10) für Schleifmaschinen (5) zum Rundschleifen von Werkstücken (34) mittels einer radial zur Werkstückachse (14) zustellbaren Schleifscheibe (35), weist mindestens zwei Backen (21, 31) auf, die in zwei umfangswinkelversetzten Punkten (6, 7) an eine Oberfläche (41) des Werkstücks (14) anlegbar sind, und weist ferner Antriebsmittel (29, 27) zum Zustellen der Backen (21, 31) synchron mit der durch das Rundschleifen verursachten Minderung des Werkstückdurchmessers auf. Dabei werden beide Backen (21, 31) linear zugestellt, wobei die Richtungen der Zustellung gegenläufig sind und geneigt zu Tangenten (42, 44) verlaufen, die in den Punkten (6, 7) an die Oberfläche (41) gelegt sind.

IPC 1-7
B24B 41/06

IPC 8 full level
B24B 5/307 (2006.01); **B24B 41/06** (2012.01)

CPC (source: EP)
B24B 41/067 (2013.01)

Cited by
CN103354773A

Designated contracting state (EPC)
DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)
EP 0311896 A2 19890419; EP 0311896 A3 19900314; DE 3734734 A1 19890427; DE 3734734 C2 19910912; JP H01135454 A 19890529

DOCDB simple family (application)
EP 88116531 A 19881006; DE 3734734 A 19871014; JP 25924688 A 19881014